

Press Release

Inside/regulated information



IBA sells RadioMed, part of IBA Dosimetry, to IZI Medical Products

Remainder of Dosimetry division retained, strategic review concluded

Louvain-la-Neuve, Belgium, 17 December 2019 - IBA (Ion Beam Applications S.A., EURONEXT), the world's leading provider of solutions for the diagnosis and treatment of cancer, today announces that it has sold RadioMed Corporation ("RadioMed"), IBA's VISICOIL™ fiducial markers business, to IZI Medical Products LLC, a leading interventional medical device company in a deal that is worth between USD 14 and 16 million to IBA. This concludes the strategic exercise with the decision to retain the remainder of the Dosimetry division within IBA Group.

IBA Dosimetry has continued to perform strongly in the second half of 2019. With the continued growth of the radiotherapy and proton therapy markets, which require strong dosimetry capabilities, the Board has concluded that the retention of the remaining component of the Dosimetry division provides the most compelling strategic rationale for the Company and its stakeholders. The remainder of the business will therefore be re-consolidated into the Group's financial statements and will no longer be accounted for as an asset held for sale.

RadioMed was acquired by IBA in 2003 and is part of its Dosimetry division. VISICOIL™ is an implantable fiducial marker used for soft tissue tumor localization for enhanced accuracy in radiation therapy planning and delivery. IZI is a leading developer, manufacturer, and provider of high-quality medical consumable devices used in interventional radiology and oncology, radiation therapy, neuro-spine, and image guided surgery procedures.

Olivier Legrain, Chief Executive Officer of IBA, commented: “The sale of RadioMed and the retention of IBA Dosimetry are consistent with our aim to focus on our core business and drive growth. IZI Medical Products’ leading expertise in interventional radiology and oncology makes it the perfect company to drive further market penetration and development of VISICOIL™, the reliable and high-quality solution for tumor identification. Furthermore, the sale strengthens our balance sheet, enabling us to further capitalize on our growth prospects, invest in R&D and build on our market leading position across the globe.”

ENDS

About

IBA

IBA (Ion Beam Applications S.A.) is a global medical technology company focused on bringing integrated and innovative solutions for the diagnosis and treatment of cancer. The company is the worldwide technology leader in the field of proton therapy, considered to be the most advanced form of radiation therapy available today. IBA’s proton therapy solutions are flexible and adaptable, allowing customers to choose from universal full-scale proton therapy centers as well as compact, single room solutions. In addition, IBA also has a radiation dosimetry business and develops particle accelerators for the medical world and industry. Headquartered in Belgium and employing about 1,400 people worldwide, IBA has installed systems across the world. IBA is listed on the pan-European stock exchange NYSE Euronext (IBA: Reuters IBAB.BR and Bloomberg IBAB.BB). More information can be found at www.iba-worldwide.com

About

VISICOIL™

VISICOIL has been manufactured by RadioMed Corporation since 1997. VISICOIL is a patented (US Patent 8,027,712) helically wound gold coil available in various diameters and lengths to aid in the treatment of various organs with a range of radiation therapy techniques. More information can be found at www.VISICOIL.com

About

IZI

Medical

Products

IZI Medical provides the continuity that its healthcare partners need to succeed. Based in Owings Mills, Maryland, just outside Baltimore, IZI is a leading developer, manufacturer,

and provider of high-quality medical consumable devices used in interventional radiology and oncology, radiation therapy, neuro-spine, and image guided surgery procedures. IZI has built a diverse portfolio of products backed by strong intellectual property and currently sells to more than 1,000 domestic customers as well as internationally across 25 countries.

More information can be found at <https://izimed.com/>

For further information, please contact:

IBA

Soumya

Chief

+32

10

Financial

475

Investorrelations@iba-group.com

Chandramouli

Officer

890

Thomas

Vice-President

+32

10

Corporate

475

communication@iba-group.com

Ralet

Communication

890

For media and investor enquiries:

Consilium

Strategic

Communications

Amber Fennell, Angela

Gray, Lucy

Featherstone,

Lizzie Seeley

+44

(0)

20

3709

5700

IBA@consilium-comms.com

Copyright © IBA sa. | Chemin du Cyclotron, 3 | 1348 Louvain-la-Neuve | Belgium | Tel.: + 32 10 47 58 11 | Fax: + 32 10 | E-mail: info-worldwide@iba-group.com | www.iba-worldwide.com | RPM Brabant-wallon | VAT: BE 0428.750.985

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#)

**Communiqué de
presse**

Information privilégiée /
réglementée



IBA vend RadioMed, partie d'IBA Dosimétrie, à IZI Medical Products

*Le reste de la division Dosimétrie restera au sein du groupe IBA.
L'évaluation stratégique de cette division est maintenant clôturée*

Louvain-la-Neuve, Belgique, 17 décembre 2019 - IBA (Ion Beam Applications S.A., EURONEXT), le premier fournisseur mondial de solutions de protonthérapie pour le traitement du cancer, annonce aujourd'hui qu'elle a vendu RadioMed Corporation ("RadioMed"), la branche d'IBA Dosimétrie qui commercialise les marqueurs fiduciaires VISICOIL™, à IZI Medical Products LLC, une société leader dans les dispositifs médicaux interventionnels. La valeur du contrat est estimée entre USD 14 et 16 millions pour IBA. Ceci conclut l'exercice stratégique avec la décision de conserver le reste de la division Dosimétrie au sein du Groupe IBA.

IBA Dosimétrie a continué de bien performer au second semestre 2019. Avec la croissance continue des marchés de radiothérapie et de protonthérapie, qui nécessitent une dosimétrie performante, le Conseil d'administration est arrivé à la conclusion que le maintien de la composante restante de la division Dosimétrie au sein du groupe IBA constitue l'option stratégique la plus convaincante pour la Société et ses actionnaires. Le reste des activités de la division Dosimétrie sera dès lors reconsolidé dans les états financiers du Groupe et ne sera plus comptabilisé comme actif destiné à la vente.

RadioMed a été acquise par IBA en 2003 et fait partie de la division IBA Dosimétrie. VISICOIL™ est un marqueur fiduciaire implantable utilisé dans les tissus mous pour localiser les tumeurs afin d'améliorer la précision dans la planification et le traitement par radiothérapie. IZI est une société leader dans le développement, la fabrication et l'approvisionnement de dispositifs médicaux consommables de haute qualité utilisés en radiologie et oncologie interventionnelles, radiothérapie, neurosciences, et en chirurgie guidée par l'image.

Olivier Legrain, Chief Executive Officer d'IBA, a indiqué: « *La vente de RadioMed et le maintien d'IBA Dosimétrie dans le Groupe s'inscrivent dans notre objectif de nous concentrer sur nos activités principales et stimuler notre croissance. L'expertise de pointe*

d'IZI Medical Products en radiologie et oncologie interventionnelles en fait la société idéale pour stimuler la pénétration sur le marché et le développement de VISICOIL™, la solution fiable et de haute qualité pour l'identification des tumeurs. Par ailleurs, cette vente renforce notre bilan et va nous permettre de capitaliser davantage sur nos perspectives de croissance, d'investir en R&D et ainsi de renforcer notre position de leader dans le monde.

»

fin

À propos d'IBA

IBA (Ion Beam Applications S.A.) est une société de technologies médicales spécialisée dans le développement de solutions innovantes et intégrées pour le diagnostic et le traitement du cancer. IBA est le leader mondial en protonthérapie, considérée comme la forme de radiothérapie la plus avancée à ce jour. IBA adapte ses solutions de protonthérapie aux besoins des clients grâce à une gamme complète allant de centres de protonthérapie multisalles aux systèmes compacts, composés d'une salle de traitement. IBA développe également des solutions de dosimétrie pour la radiothérapie et la radiologie, ainsi que des accélérateurs de particules pour des applications médicales et industrielles. Avec son siège social situé en Belgique, IBA emploie plus de 1400 personnes dans le monde et installe ses systèmes partout dans le monde. La société est cotée à la bourse paneuropéenne EURONEXT. (IBA: Reuters IBAB.BR et Bloomberg IBAB.BB). Pour plus d'informations : www.iba-worldwide.com

À propos de VISICOIL™

VISICOIL est fabriqué par RadioMed Corporation depuis 1997. VISICOIL est un implant en or breveté (US Patent 8,027,712) enroulé hélicoïdalement et disponible en diamètres et longueurs différents pour aider au traitement de différents organes avec une gamme de techniques en radiothérapie. Plus d'information sur www.VISICOIL.com

À propos de IZI Medical Products

IZI Medical fournit le suivi dont ses partenaires de soins de santé ont besoin pour réussir. Situé à Owings Mills, Maryland, en périphérie de Baltimore, IZI est un développeur, fabricant et fournisseur de premier plan de dispositifs médicaux consommables de haute-qualité utilisés en radiologie et oncologie interventionnelles, radiothérapie, neuroscience, et en chirurgie guidée par l'image. IZI a construit un portefeuille diversifié de produits

soutenus par une forte propriété intellectuelle et vend actuellement ses solutions à plus de 1 000 clients aux États-Unis et dans plus de 25 pays dans le monde. Pour plus d'information : <https://izimed.com/>

Pour plus d'informations, veuillez contacter :

IBA

Soumya

Chief

+32

10

Financial

475

Investorrelations@iba-group.com

Chandramouli

Officer

890

Thomas

Head

+32

of

10

Corporate

475

communication@iba-group.com

Ralet

Communication

890

Copyright © **IBA sa.** | Chemin du Cyclotron, 3 | 1348 Louvain-la-Neuve | Belgique | Tel.: + 32 10 47 58 11 | Fax: + 32 10 47 58 10 | E-mail: info-worldwide@iba-group.com | www.iba-worldwide.com | RPM Brabant-wallon | TVA: BE 0428.750.985

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#)



Copyright © 2019 IBA, All rights reserved.

You opted in to receive corporate news from IBA, either through our website or handing your business card to an IBA employee and gave him your agreement to receive information about IBA, or you ask IBA to add